

Belize Development Finance Corporation to be lent out to private enterprise engaged in agricultural, industrial or tourist development.

During the year two CIDA experts assisted the Government of Belize, one as a planner in the Ministry of Finance, the other as an adviser on petroleum legislation.

Guyana

In keeping with Guyana's desire to feed, clothe and house the nation during the decade, CIDA's projects continued to be concentrated on resource development, agriculture, transportation and related management skills.

During the year under review, CIDA implemented projects to assist the Government-owned timber company near Georgetown and undertook a feasibility study preparatory to a forest inventory and mill site study. To increase the production of market crops for internal consumption, \$260,000 company near Georgetown and undertook a feasibility study preparatory to a forest inventory and mill site study. To increase the production of market crops for internal consumption, \$260,000 worth of fertilizer was supplied. Preliminary assistance was also provided to establish a Veterinarian Diagnostic Laboratory and an Applied Chemistry Research Laboratory.

The final engineering design of the municipal water system for Linden, the second largest city in Guyana, was completed and agreement was reached on a project to provide two water-well drilling rigs to enhance the potable water supply along the populated coastal strip.

Other major projects included the provision of \$1.9 million worth of electricity equipment for the expansion of the power distribution network of the Guyana Electricity Corporation and a loan of \$1.1 million to assist the Guyana Airways Corporation in the purchase of two Twin Otters to facilitate internal communications. Six air navigation beacons were installed and Guyana's first air traffic control course was given with the help of an instructor and equipment provided by the Canadian Ministry of Transport (MOT) and funded by CIDA.

To assist in the building of an adequate management infrastructure, CIDA continued its training support to the Planning Unit of Guyana's Ministry of Economic Development and also embarked on a Management Services Training project designed for middle managers in the Public Service.

Jamaica

Development assistance to Jamaica was concentrated in the education, transport and management training sectors.

CIDA began delivery of fabricated structural steel for construction of 42 primary schools under a \$2 million loan. Three Canadian instructors were in Jamaica and four Jamaicans were being trained in Canada as part of CIDA's participation in a \$1.2 million technical teacher training program at Kingston's College of Arts, Science and Technology (CAST). Final delivery of equipment for the CAST project was under way as the fiscal year drew to a close.

\$1.8 million. Elle avait auparavant effectué une étude de faisabilité du réseau.

Le Canada a également approuvé un prêt de \$1 million à la *Belize Development Finance Corporation* qui, elle, consentira des prêts à des entreprises privées s'occupant de développement touristique, industriel ou agricole.

Deux spécialistes de l'ACDI ont été prêtés au Gouvernement de Belize, l'un comme planificateur au ministère des Finances, l'autre à titre de conseiller en matière de législation pétrolière.

Guyane

L'objectif de la Guyane pour la décennie étant de nourrir, de vêtir et de loger sa population, l'ACDI a de nouveau concentré son action sur la mise en valeur des ressources, l'agriculture, les transports et les compétences administratives connexes.

En 1974-1975, l'ACDI a exécuté des projets pour aider la société forestière d'État, sise près de Georgetown, et a entrepris une étude de faisabilité préalable à un inventaire forestier et à une étude de l'emplacement d'une scierie. Afin d'accroître la production des cultures destinées à la consommation intérieure, l'ACDI a fourni des engrais pour une valeur de \$260 000. Une aide préliminaire a également été accordée pour établir un laboratoire de diagnostic vétérinaire et un laboratoire de recherches en chimie appliquée.

Le Canada a terminé les études techniques pour le réseau municipal d'adduction d'eau de Linden, deuxième plus grande ville de la Guyane, et a conclu un accord sur la fourniture de deux tours de forage qui augmenteront la capacité d'approvisionnement en eau potable le long du littoral populaire.

Entre autres projets importants, le Canada a fourni pour \$1,9 million de matériel électrique à la *Guyana Electricity Corporation* pour qu'elle étende son réseau de distribution et a consenti un prêt de \$1,1 million à la *Guyana Airways Corporation* pour l'achat de deux Twin Otters, qui faciliteront les liaisons intérieures. Six balises pour la navigation aérienne ont été installées, et un instructeur et du matériel fournis par le ministère canadien des Transports et financés par l'ACDI ont permis de donner le premier cours de contrôle du trafic aérien.

Afin d'aider à l'établissement d'une infrastructure administrative appropriée, l'ACDI a continué de participer à la formation pour le service de planification du ministère de l'Expansion économique de la Guyane et a lancé un programme de formation en gestion pour les cadres moyens de la fonction publique.

Jamaïque

L'aide au développement de la Jamaïque a porté surtout sur l'éducation, les transports et la formation en gestion.

Suite à un accord de prêt de \$2 millions, les premières charpentes métalliques pour la construction de 42 écoles primaires ont été livrées. Dans le cadre de sa participation au programme de formation en enseignement technique de \$1.2 million mis en œuvre par le Kingston's College of Arts, Science and Technology (CAST), l'ACDI a